
פרופ' אלי אברהם, גדל והתחנך בכפר יונה, שהייתה מעוז פריפריאלי מובהק. 

אך ההבנה אודות המשמעויות, הגיע אליו בשלב מאוחר יותר, כשהחל את לימודיו לתואר ראשון 
ביחסים בינלאומיים באוניברסיטה העברית בירושלים, שם נחשף לראשונה,

לפערים הקיימים ולסטריאוטיפים המיוחסים לתושבים בפריפריה.

" אתה יושב עם אנשים, מישהו מספר שהוא מדימונה והחבר'ה אומרים לו...'אה, באמת? אתה 
דווקא נראה בסדר'...ואז אתה מבין שאותו אחד, אפילו לא ביקר בדימונה מעולם! " נזכר אלי 
במפגש הראשוני שלו, עם הצורך לבדוק, מהיכן מגיעים אותם סטריאוטיפים ומי מכוון לשם.

כשהחל ללמוד לתואר שני בתקשורת, ובהיותו חבר בקרן 'אייסף' ובפעילי ציבור, החליט פרופ' 
אברהם להתעמק יותר, ולבחון כיצד אנשים בונים לעצמם תדמית עבור מקומות. כחלק מכך, את 

עבודת המאסטר שלו, כתב בנושא 'תדמית עיירות הפיתוח בעיתונות הכתובה הארצית'.

במקביל, וכחלק מהיותו פעיל ציבור וחבר בקרן, פעל בארגונים שונים, בשכונות המצוקה 
בירושלים, למד והעמיק את הידע, באמצעות אנשים והרצאות אליהן נחשף כסטודנט ותודעתו 

החברתית הלכה והתעצמה.

אט אט, הבין פרופ' אברהם, כי קיימת מערכת תקשורתית שלמה, אשר בונה את תדמית המקומות 
הללו ובאופן מעוות . 

דעתו לא נחה, ובדוקטורט הרחיב ובדק את שאר קבוצות השוליים, והבין שיש כאן מערכת 
תקשורתית שיוצרת תדמיות בעייתיות. "כל מי ששונה, אחר בכל היבט שהוא, ממאפייני האליטה, 

כלומר - אם אתה לא גבר אשכנזי, חילוני, שגר במרכז וממעמד גבוה, כנראה טבעי, שהתדמית 
שלך בתקשורת, תהייה מאד שלילית" אומר פרופ' אברהם.

כשחזר מהפוסט-דוקטורט בבוסטון קולג', ומתוך הבנה ברורה, כי אכן נוצרת עבור תושבי 
הפריפריה תדמית שלילית, התחיל להתעניין בפרקטיקה ובשאלה- האם ניתן לבצע שינוי בתדמית 

הזו? ברור היה לו, שהתקשורת לא תשתנה, אך רצה לדעת, האם עיירות שיבינו וינסו לשנות 
בעצמן, יצליחו לשפר תדמיתן בתקשורת. 

מתוך הרצון הפנימי להוביל שינוי מהותי, החל פרופ' אברהם להתמחות, בתחום המיתוג והשיווק 
של ערים ומדינות בפריפריה, ועד מהרה התבהר לו, כי בהחלט אפשר לעשות שינוי. 

"אפשר לפעול כדי לשפר את התדמית ותדמית היא לא רק תדמית, אלא מדובר על ניהול עיר, על 
כל הגישה האסטרטגית שמחויבת להצליח גם בשיווק וגם בניהול של מקום" הוא מסביר. 

במקביל החל פרופ' אברהם, להרצות בקורסים שונים בנושא תקשורת, מחקריים ומעשיים כאחד, 
ולשמש כמרצה מין המניין באוניברסיטת חיפה.

 
קונפליקטים חברתיים, ייצוג של קבוצות שוליים, שיפור מצב הפריפריה וכלים לשינוי תדמיות 

ויציאה גם ממציאות אפורה שמתרחשת בשוליים, הם עיסוקיו היומיומיים, כל אלו, במקביל לעיסוקו 
הנוסף, בשנים האחרונות, בתחום ההסברה הישראלית ובמיגור אנטישמיות. 

שכן, כיום, הוא משמש גם כראש המכון לחקר האנטישמיות אשר פועל למיגור האנטישמיות 
במקומות שונים בעולם וביעורה. 

במקביל, הוא נוטל חלק פעיל בפרויקט 'שגרירים ברשת', שגם 'אייסף' תורמת בו את חלקה , כמי 
שמנחים סטודנטים כיצד להילחם בשנאה לישראל ובאנטישמיות החושפת פניה ברשת.

בשנתיים האחרונות, הוא משמש כיו"ר הקרן, כמי שאחראי להניע את הועד המנהל ואת הכוחות 
המדהימים הקיימים בו, כדי לחשוב על ערכי הארגון ומטרותיו ולהתוות את הקווים הכללים של 

הקרן- במה להתרכז והיכן להשקיע וכן לבדוק ולבקר את עצמם אל מול יישום חזון ומטרות " 
אייסף" בשטח.

"בשנתיים האחרונות יש התקדמות מאד רצינית, בתהליכים הפנים ארגוניים שעברנו וגם מבחינת 
הקשר עם בוגרי אייסף, החשיפה שלנו לשיתופי פעולה עם ארגונים נוספים והחשיפה התקשורתית 
שלנו, שגם היא מאד השתנתה בשנה האחרונה. מלבד הניהול האסטרטגי של אייסף, קיימת היום 

תוכנית מיתוג חדשה המיושמת ונבדקת אל מול הערכים שלנו וקידומם בכל הפרויקטים הפרסומים 
והפעולות שאנחנו עושים. אני חושב שאלו הדברים המרכזיים שהבאתי איתי" אומר פרופ' אברהם.

החזון שלו, הינו להרחיב את מספר הגופים שהקרן משתפת איתם פעולה, להרחיב את מגוון 
התורמים, כדי להגיע לעצמאות כלכלית גדולה יותר, שתאפשר מתן מלגות ליותר סטודנטים 

ובעיקר לסטודנטים בתארים מתקדמים. "יש סיפורים קורעי לב, של סטודנטים שזקוקים לעזרה, 
בכל הארץ ובכל התחומים .יש לנו עוד הרבה עבודה" הוא מצהיר.

פרופ' אברהם, חש גאווה, על כך שבכל מקום בו הוא מבקר, בכל ארגון,עמותה או עיר, ימצא 
מישהו בעל קשר ישיר או עקיף ל'אייסף'. 

"הקרן בחרה מטרה מאד מכובדת וטובה. אני מאמין שהסיסמא שלנו " צמצום פערים באמצעות 
השכלה גבוהה" נמצאת בכל מקום בעשייה שלנו.אנחנו רואים איך סטודנטים שהגיעו מרקע 
מאתגר התברגו בכל הדרגים בארץ, בכל מיני משרדים פרטיים, ממשלתיים ועמותות, כולם 

מהללים ומשבחים את התקופה שלהם בקרן, ואת התרומה גם לקריירה  האישית שלהם וגם 
לקהילה. אלו ממלאים את ליבנו גאווה. וזה גם הישג מאד חשוב שנותן חיזוק לכך, שאנחנו עושים 

דברים בדרך הנכונה".

פרופ' אלי אברהם

הוא צמח בפריפריה ונלחם עבורה עד היום, 
בדרכו המיוחדת. הוא איתנו מאז והוא נכס ארגוני 

של  'אייסף' גם היום. 

פרופ' אלי אברהם, יו"ר הקרן.


